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Question 1
- Give the age of the Universe.   R- 13,8 billion years
- What is a galaxy?
R- The main structural elements of the universe; they are a sort of factories for transforming gaseous matter into stars. Made up of 109 to 1011 stars, interstellar gas and dust.
- The elementary particles which gave birth matter are ………….., …………….., …………,
R- Quarks Up (electric charge + 2/3), quarks Down (electric charge -1/3), electrons, neutrinos and photons
- The words mantle and asthenosphere are synonymous: True or False
- What are the four stages of nucleosynthesis that gave rise to the current Univers.
R- cosmic, stellar, interstellar and planatary
- The Earth's climate is conditioned by: (indicate the correct answer)
a. The distance between the Earth and the Sun,                b. The volume of the Sun,                           
c. Presence of greenhouse gases,                          d. Tilt of the Earth's axis of rotation,
- Long-term climate variations are controlled by three orbital parameters of the Earth, name them?
R- obliquity, centricity and precession of the equinoxes

- السؤال الأول

- ما هو عمر الكون.
- هات تعريف للمجرة
-  ما هي أبعاد الكون
- ما هي الجسيمات الأولية التي أدت إلى نشأة المادة في الكون ،
مصطلحات وشاح و استينوسفير مترادفان     :صح   ام      خطأ
- ما هي المراحل الأربع للتخليق النووي التي أدت إلى نشوء الكون الحالي.
- مناخ الأرض يتعلق ب بـ: (أذكر الإجابة الصحيحة):
ا. المسافة بين الأرض و الشمس،                                          ب. حجم الشمس،                                                                  
    ج. وجود الغازات التي تسبب الأحتباس الحراري ،            د. ميل محور دوران الأرض ،
- التغيرات المناخية طويلة المدى تتعلق بثلاثة عوامل مدارية للأرض ، أذكرها.

Question 2
1-Give the definition of an earthquake:
R-An earthquake is a sudden shaking (trembling) of the ground caused by a sudden release of energy upon a slip movement of rock blocks past another.
2- What causes an earthquake to occur?
R-rupture of rocks undr tectonic stress
3- What is the difference between the intensity and magnitude of an earthquake?
R- The intensity of an earthquake is a measure of its effect on people and buildings.
-Magnitude is directly related to the energy released form the focus in the form of elastic waves.
4- What are the four types of seismic waves emitted during an earthquake?
R- P S R and L
5- Two types of seismic waves are called body waves, why?
R- They travel through the body of the rock
6-The other two types of waves are called surface waves, why?
R- They travel through on the surface of the rock

7-Which waves are the fastest, the ones that arrive first?
R- P
8- Earthquakes occur along subduction zones, mid-ocean ridges, and transform faults. 
8-1 What is a subduction zone?  
R-Where one plate dive under another
8-2 What is a mid-ocean ridge? 
R- Underwater mountain chain formed at a divergent plate boundary
8-3 What is a transform fault?
R- Where two tectonic plates slide horizontally past each other 
8-4 How many seismic stations are sufficient (we should have) to localise the epicenter of an earthquake? 
R- 03



السؤال الثاني
1- أعط تعريف الزلزال
2- ما أسباب حدوث الزلزال؟
3- ما الفرق بين شدة الزلزال  وقوة الزلزال؟
4- ما هي أنواع الموجات الزلزالية الأربعة التي تنبعث أثناء الزلزال؟
5- نوعان من الموجات الزلزالية تعرف بأنها موجات volume ، لماذا؟ النوعان الآخران من الموجات يسميان موجات السطح ، لماذا؟
     ما هي الموجات التي تصل أولاً؟
6- تحدث الزلازل بشكل رئيسي في مناطق الغوص ، والضهرات وسط المحيطية و الصدوع ،
6-1 ما هي مناطق الغوص؟
6-2 ما هي الضهرات وسط المحيطية؟
6-3 ما هو صدع التحويل ؟
7- كم عدد المحطات الزلازالية (محطات الكشف والقياس الزلزال) اللازمة التي نحتاجها لتحديد مركز أي زلزال.

Question 3
1- The theory that explains the equilibrium of the continents on the mantle is called:
a. Subsidence, b. Isostasy, c. Convection, d. Uplift
2-The boundary that separates the Earth's crust from the mantle is called the: (choose the correct answer(s))
a. lithosphere,       b. Gutenmberg discontinuity, c. Mohorovi˘ci´c discontinuity.
3-The sinking of the oceanic crust under the continental crust is called
a. Rotation,       b. Tension,             c. Subduction,              d. Obduction
4- The Gutenberg discontinuity separates:
a. Lithosphere – Mantle,           b. Mantle – Core,             c. Outer Core –Inner Core,
5-To reach its equilibrium, does a region that presents a positive isostatic anomaly tend to rise or sink?

السؤال الثالث
يسمى الحد (أو الأنقطاع الجيوفزيائي) الذي يفصل قشرة الأرض عن الوشاح  ب: (اختر الإجابة او الإجابات الصحيحة)
   أ. الغلاف الصخري           ب. انقطاع غوتنمبيرج ،                       ج. انقطاع Mohorovi˘ci´c.
2-  النظرية التي تفسر توازن القارات على الوشاح تسمى:
   أ. الغوص ،               ب. الأيزوستازي ،                     ج. الحمل الحراري،                 د. الانتفاخ
3- يسمى غوص القشرة المحيطية تحت القشرة القارية ب :
   أ. الاستدارة ،                    ب. الشد ،                  ج. الغوص،                    د. الاعتراض
4- يفصل انقطاع جوتنبرج:
   أ. اليثوسفير عن الوشاح ،               ب. الوشاح عن انواة  ،         ج. النواة الخارجية،                د - النواة الداخلية،
-5   للوصول إلى توازنها الأيزوستاتيكي  ، المنطقة التي بها  (anomalie isostatique) انحراف ازوستاتيكي موجب  تميل إلى الارتفاع أو الأنخفاض؟













Quesion 4 
Give a title to the following figure.هات عنوان للشكل التالي                                                           
[bookmark: _GoBack]R-A cross section through the entire earth  
Give the name of each part as indicated by the arrow.  أكتب أسم كل جزء مشار اليه بسهم.                 
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